
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Szentgyörgyvölgy  Község  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2015.
szeptember  28-án  (hétfőn)  13,00  órai  kezdettel  a  szentgyörgyvölgyi
művelődési házban megtartott rendes nyilvános képviselő-testületi üléséről.

 
Jelen voltak: Varga Zsuzsanna polgármester,

Gaál Albert alpolgármester, 
Domján Irén.

Távol maradt: Kiss Árpád, Láng András képviselők.
 
Tanácskozási joggal megjelent: dr. Tüske Róbertné jegyző.

A 8./ napirendi pont tárgyalásához meghívottként megjelent:
Ferincz József START munkaprogram vezető.

A lakosság részéről megjelent 1 fő.

Varga  Zsuzsanna polgármester  megállapította  a  képviselő-testület  határozatképességét,
mert  a képviselő-testület  5 tagjából  3 fő megjelent.  A polgármester  a képviselő-testület
ülését megnyitotta. Köszöntötte a megjelenteket, ismertette a napirendi javaslatot. 
A képviselő-testület 3 igen  szavazattal – egyhangúlag – az alábbi napirendeket fogadta el:

N A P I R E N D E K

1./ Szociális célú tűzifavásárláshoz támogatási igény benyújtása.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

2./ Belső ellenőrzés intézkedési terve.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

3./ Család- és gyermekjóléti szolgálat működtetése 2016. évtől.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: dr. Tüske Róbertné jegyző.

4./ Védőnői szolgálat működtetésének feladatellátási szerződése.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

5./ Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíjpályázathoz való csatlakozás.
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(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

6./ Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására javaslat.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

7./ Az önkormányzat  tulajdonában lévő Szentgyörgyvölgy,  Kossuth  út  43.  sz.  alatti
önkormányzati lakás megvásárlására érkezett kérelem megtárgyalása.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

8./ Veleméri Polgárőr Egyesület támogatási kérelme.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

9./ Start közmunkaprogram tapasztalatairól tájékoztató.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

10./ Rendkívüli önkormányzati támogatás benyújtása.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA:

1./ Szociális célú tűzifavásárláshoz támogatási igény benyújtása.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

Varga Zsuzsanna: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Van-e kérdés,
hozzászólás a napirendi ponthoz?

A polgármester  szavazásra  tette  fel  a  kérdést,  ki  támogatja  az  írásos  előterjesztésben
szereplő határozati javaslat jóváhagyását. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

69/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:
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a) Szentgyörgyvölgy Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete támogatja a települési önkormányzatok szociális
célú  tüzelőanyag  vásárláshoz  kapcsolódó  kiegészítő
támogatásról  szóló  jogszabály  alapján  a  szociális  célú
tűzifavásárláshoz  kapcsolódó  támogatásra  vonatkozó
igény benyújtását. 

b) A  képviselő-testület  vállalja,  hogy  a  szociális  célú
tűzifában részesülőtől ellenszolgáltatást nem kér. 

c) A  képviselő-testület  a  szociális  célú  tűzifavásárláshoz
kapcsolódó  kiegészítő  támogatáshoz  önrészként  bruttó
60.960  Ft-ot,  valamint  a  tűzifa  szállításából  származó
költségeket a 2015. évi költségvetésében biztosítja. 

d) A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a
2015. évi szociális célú tűzifa programban 48 m3  tűzifára
vonatkozó igényt jelentsen be. 

Határidő: 2015. szeptember 30. 
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

2./ Belső ellenőrzés intézkedési terve.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

Varga Zsuzsanna: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Van-e kérdés,
hozzászólás a napirendi ponthoz?

A képviselő-testület a napirendben döntést nem hozott.

 
3./ Család- és gyermekjóléti szolgálat működtetése 2016. évtől.

(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: dr. Tüske Róbertné jegyző.

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

dr. Tüske Róbertné: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Elmondta,
hogy ahogy az írásos előterjesztésben is szerepel, a kérdésben november 30-áig kell döntést
hozni. 

A képviselő-testület a napirendben döntést nem hozott, a tájékoztatót tudomásul vette.
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4./ Védőnői szolgálat működtetésének feladatellátási szerződése.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

Varga Zsuzsanna: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Van-e kérdés,
hozzászólás a napirendi ponthoz?

A polgármester  szavazásra  tette  fel  a  kérdést,  ki  támogatja  az  írásos  előterjesztésben
szereplő határozati javaslat jóváhagyását. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

70/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:

a) A  képviselő-testület  a  határozat  mellékletét  képező
feladatellátási  szerződést jóváhagyja,  a védőnői ellátás
működtetésével kapcsolatban.

b) A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a
feladatellátási szerződés aláírására. 

Határidő: 2015. szeptember 30.
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

5./ Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíjpályázathoz való csatlakozás.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

Varga Zsuzsanna: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Van-e kérdés,
hozzászólás a napirendi ponthoz?

A polgármester  szavazásra  tette  fel  a  kérdést,  ki  támogatja  az  írásos  előterjesztésben
szereplő határozati javaslat jóváhagyását. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

71/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:

a) A  képviselő-testület  csatlakozik  a  Bursa  Hungarica
Felsőoktatási  Önkormányzati  Ösztöndíjpályázat  2016.
évi fordulójához.  



5

b) A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a
csatlakozási nyilatkozat aláírására.

Határidő: 2015. október 1.
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

6./ Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására javaslat.
(Írásos előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

(E l ő t e r j e s z t é s    c s a t o l v a)

Varga Zsuzsanna: A képviselők az írásos előterjesztést megkapták. Van-e kérdés,
hozzászólás a napirendi ponthoz?

A polgármester  szavazásra  tette  fel  a  kérdést,  ki  támogatja  az  írásos  előterjesztésben
szereplő rendelet tervezet jóváhagyását. 

A képviselő-testület a napirendben 1 igen, 1 nem és 1 tartózkodás szavazattal szavazott, így
a Magyarország helyi  önkormányzatairól  szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 47. § (2)
bekezdése alapján a képviselő-testület a javaslatot elutasította, mert a döntés során nem volt
meg a megválasztott önkormányzati képviselők több mint a felének az igen szavazata. 

 
7./ Az önkormányzat tulajdonában lévő Szentgyörgyvölgy, Kossuth út 43. sz. alatti

önkormányzati lakás megvásárlására érkezett kérelem megtárgyalása.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester.

Varga  Zsuzsanna:  Tájékoztatta  a  képviselő-testületet,  hogy  Laczó  Csaba
szentgyörgyvölgyi lakos szeretné megvásárolni az önkormányzati ingatlant, szóban jelezte
vásárlási  szándékát.  Az  önkormányzat  elkészíttette  az  értékbecslést  az  ingatlanra,  az
ingatlan 5.195.000 Ft eladási árra került felértékelésre. 
A polgármester tájékoztatta a képviselő-testületet az értékbecslés adatairól.  
Az  épület  10  éve  üresen  áll.  Jó  állapotban  van,  de  azért  már  jelentkezni  fognak  a
problémák, például vizesedés, és a pala sem bírja sokáig. Megfontolandónak tartja, hogy
ennek az árnak a közelében, vagy egy kicsit engedve értékesítse az önkormányzat a házat.
Ő ezt támogatná. Beszélt Kiss Árpád képviselővel, ő is az eladás mellett van. 

Liszkay Balázs lakossági hozzászóló: Ez hogyan működik? Nem kell ezt meghirdetni?

dr. Tüske Róbertné: Erről a képviselő-testület dönt. 
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Liszkay Balázs lakossági hozzászóló: A meghirdetés nélküli eladás szerinte nem korrekt a
többi emberrel szemben. Például ha ár alatt eladásra kerül, lehet, hogy lett volna olyan, aki
többért vásárolta volna meg. 

Varga Zsuzsanna: Eddig még nem állt fenn a képviselő-testület részéről még az eladás
szándéka sem. Neki egyébként ár alatt nincs szándékában értékesíteni, nem az a cél, hogy
„elkótyavetyéljék”.  Ha az a döntés születik a képviselő-testület  részéről,  hogy meg kell
hirdetni, akkor meghirdetésre kerül.  

Gaál Albert: Ő is egyetért a meghirdetéssel. 
 
Varga Zsuzsanna: Javasolta, hogy kerüljön meghirdetésre a szentgyörgyvölgyi újságban
és a Zalai Hírlapban október 10-e körül az eladási szándék. 

A polgármester szavazásra tette fel a kérdést, ki támogatja a szóban elhangzott javaslatot. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

72/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:

a) A képviselő-testület kinyilvánítja azon szándékát, hogy az
önkormányzat  tulajdonában  lévő  Szentgyörgyvölgy,
Kossuth út 43. sz. alatti ingatlant értékesítésre meghirdeti. 

b) A képviselő-testület a hirdetést a helyi újságban és a Zalai
Hírlapban jelenteti meg. 

c) A képviselő-testület az eladási árra az ingatlanra készített
értékbecslést  jóváhagyja,  így  az  ingatlan  vételárát
5.195.000 Ft összegért hirdeti meg. 

d) A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a
hirdetés  feladására,  a  hirdetésre  érkezett  ajánlatok
kezelésére, azok képviselő-testület elé terjesztésére. 

Határidő: 2015. október 31.
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

8./ Veleméri Polgárőr Egyesület támogatási kérelme.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

Varga Zsuzsanna: Tájékoztatta a képviselő-testületet,  hogy a Veleméri Polgárőr
Egyesület támogatási kérelmet nyújtott be az önkormányzathoz. 
Ismertette a kérelmet. 
Javasolta az egyesület támogatását, javaslatot kért a képviselőktől. 

Gaál Albert: Egyetért a tavalyi 30.000 Ft támogatással. 
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Varga Zsuzsanna: Javasolta 35.000 Ft támogatási összeg megállapítását. 

Domján Irén: Egyetért a 35.000 Ft összeggel.

Gaál Albert: Elfogadja a 35.000 Ft összegű támogatást. 

A polgármester szavazásra tette fel a kérdést, ki támogatja a szóban elhangzott javaslatot. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

73/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:

a) A  képviselő-testület  a  Veleméri  Polgárőr  Egyesületet
(9946  Velemér,  Fő  út  56.)  –  figyelembe  véve  az
államháztartáson  kívülre  nyújtott  támogatásokról  szóló
10/2014.  (VI.  23.)  önkormányzati  rendelet  előírásait  –
2015. évben egyszeri, vissza nem térítendő támogatásként
35.000 Ft összegű támogatásban részesíti. 

b) A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  az
összeg átutalására. 

Határidő: 2015. december 31.
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

 
8./ Start közmunkaprogram tapasztalatairól tájékoztató.

(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

Varga Zsuzsanna: Elmondta, hogy felkérte Ferincz Józsefet, a Start munkaprogram
vezetőjét, hogy tájékoztassa a képviselő-testületet az elért eredményekről. 

Ferincz  József:  Örült,  hogy  tájékoztathatta  a  képviselő-testületet  a  munkájukról,  ami
szívügye. Bár számadatokat még nem tud mondani, hisz nincs még vége a gazdasági évnek,
szeretné megosztani tapasztalatait. Reméli, a program folytatódik. Körülbelül 2.500 m2-en
kezdték  meg  a  kertészeti  növények,  zöldségfélék  termesztését.  Ezen  kívül  még  négy
földterületet vontak be a gazdálkodásba, részben önkormányzati, részben magántulajdonú
területeket.  Ezeken  burgonyát  és  tököt  próbáltak  termeszteni,  nem  teljes  sikerrel.  Két
területen  le  kellett  kaszáltatnia  idő  előtt  a  növényeket.  Ennek  fő  oka  az  volt,  hogy az
istállótrágya hiánya miatt a föld minősége nem volt megfelelő.
A  kertészetben  ilyen  probléma  nem  volt.  Ott  be  tudták  szerezni  a  megfelelő
szaporítóanyagot,  palántát,  tudták  biztosítani  a  megfelelő  tápanyagot  a  növényeknek.
Tisztes eredmény értek el, az áru döntő többségét értékesíteni tudták. Egy kis szövetkezet
vette meg a zöldségeket, megjelentek a csesztregi piacon is, bár nem nagy volumenben, a
szociális otthont, de még a csesztregi iskolát is ellátták zöldséggel. Az idő múlásával azt
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tapasztalták,  hogy a  település  lakossága  is  egyre  jobban érdeklődött  a  termények  iránt.
Rájöttek, hogy ez egy jó dolog, hiszen a helyben termelt, vegyszert alig látott, jó minőségű
terményt olcsón tudták vásárolni. 
Ferincz  József:  Az  eddig  értékesített  zöldségeknek  –  uborka,  paprika,  paradicsom  –
mennyisége meghaladja az ezer kilót. Még hátra van a káposzta, tök és a burgonya. Úgy
néz ki, hogy burgonyának komoly piacot sikerült találni.
A  programban  dolgozó  emberekkel  kapcsolatban  nem  szeretett  volna  különösen
nyilatkozni, volt, akiben kellemesen csalódott, a problémákra pedig számított.
Sajnos két büntető eljárás is indult, mert feljelentést kellett tenni. Az elején csak egy-egy
vödörrel tűntek el termények, később azonban egyre nagyobb mennyiséget vittek el, így
kénytelen volt lépni az ügyben.
A jövőben szeretné tovább vinni a programot, ugyanezekkel az emberekkel, de ha lehet,
nagyobb költségvetéssel. Mivel az induláskor a gépeket, szerszámokat beszerezték, ezt nem
kell még egyszer megvenni. Jelezte viszont a polgármester asszonynak, hogy egy damilos
kaszát még kellene venni. A következő évben megvalósíthatónak tartja, hogy a palántákat
saját  maguk  neveljék,  ezzel  is  jelentős  megtakarításuk  lenne.  A  vetésszerkezetben  is
változtatni kell,  az idei év tapasztalata alapján. Most már látható,  mi az, amire fokozott
igény  van,  illetve  mit  nem  keresnek.  Például  az  utolsó  50-60  kg  paradicsom  sajnos
tönkrement a földön, pedig még befőztek is belőle, de például uborkából és zöldborsóból a
többszörösét is értékesíteni tudták volna. Bővíteni is kellene a termékskálát, nevezetesen:
padlizsán,  sütőtök,  cukkini,  karfiol.  Hely  van,  a  tervek  szerint  a  kertészet  környékére
berkenyét,  bodzát,  szilvát  telepítenek.  Véleménye  szerint  nem kellene  megállni  csak  a
termesztésnél,  el  tudná  képzelni,  hogy  feldolgozással  is  foglalkoznának,  például
savanyúságok előállításával is lehetne foglalkozni. 

A képviselő-testület a napirendben döntést nem hozott, a tájékoztatót tudomásul vette. 

9./ Rendkívüli önkormányzati támogatás benyújtása.
(Szóbeli előterjesztés)

Előterjesztő: Varga Zsuzsanna polgármester. 

Varga Zsuzsanna: Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy még elbírálás alatt van
az önkormányzat által benyújtott rendkívüli önkormányzati támogatási kérelem, azonban az
előírások szerint a második kérelmet szeptember 30-áig lehet benyújtani. Javasolta, hogy az
önkormányzat ismételten nyújtsa be az igényét, hiszen előfordulhat, hogy az első körben
benyújtott kérelem nem részesül támogatásban. 

A polgármester szavazásra tette fel a kérdést, ki támogatja a szóban elhangzott javaslatot. 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal – egyhangúlag – a következő határozatot hozta:

74/2015. (IX. 28.) sz. Kt. határozat:

a) Szentgyörgyvölgy Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete  vissza  nem térítendő  rendkívüli  önkormányzati
támogatást  igényel  a  Magyarország  2015.  évi  központi
költségvetéséről  szóló 2014. évi C. törvény 3.  melléklet
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III.  4.  pont  szerinti,  a  belügyminiszter  és  a
nemzetgazdasági miniszter által kiírt pályázat alapján.  

b) A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a
támogatási igény benyújtására. 
 

Határidő: 2015. szeptember 30.
Felelős: Varga Zsuzsanna polgármester. 

Mivel több kérdés, hozzászólás a képviselő-testület ülésén nem hangzott el, a polgármester
a megjelenést megköszönve, a képviselő-testület ülését 14,10 órakor bezárta. 

K.m.f.

dr. Tüske Róbertné Varga Zsuzsanna
jegyző polgármester 


